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O
Concello de Salvaterra
de Miño ven de adxudi-
car as obras de mellora

na rede de pluviais en Lamas, na
parroquia de Meder, e no Cor-
deiro, parroquia de Alxén, co fin
de mellorar os servizos e infraes-
truturas por un importe de máis
de 46.000,00€ a través do Plan
Concellos da Deputación Provin-
cial

As obras a realizar en Lamas-

Meder consisten na construción
dun colector de pluviais, a crea-
ción dunha cuneta de 70m  en
terra e reparación de 165 m exis-
tentes en formigón , desbroce e
limpeza, barrido lo firme e capa
de rodadura en toda a carretera.
Así mesmo no Cordeiro realizarase
unha nova cuneta en terra, des-
broce e limpeza  e unha capa de
rodadura nos dous tramos máis
danados da estrada

Adxudicadas as obras de
mellora da rede de pluviais en
Lamas- Meder e Cordeiro-Alxén

D
entro da liña de traballo
que se ven realizando
de posta en valor do pa-

trimonio histórico cultural, e
despois da restauración do cru-
ceiro de Vilacoba, da Igrexa  de
Leirado, Cimadevila en Fornelos
e do muiño en Alxén, o Concello
de Salvaterra de Miño encóntrase
rematando a intervención sobre
o peto de ánimas e o Cruceiro de
San Roque de Cabreira, para pos-
teriormente empezar coa restau-
ración do palco de música de
Leirado.

O cruceiro e o peto de ánimas
tallados en pedra datan de finais
do século XVIII e encontrábanse
un estado de conservación medio,
debido tamén en gran medida
aos danos ocasionados no ano
2015 cando tentaron roubar a
imaxe da Inmaculada que ía
apoiada no fuste da columna,
sobre un capitel. Esta peza ató-
pase nun lugar con un alto valor
etnográfico, xa que na contorna

encóntrase a  Capela  de San
Roque e  o palco da música.
Está realizado totalmente en
roca granítica e presenta como
cimentos tres escalóns. 

De acordo ao libro “Cruces,
Cruceiros e petos do Concello
de Salvaterra de Miño” de Don
Estanislao Fernández da Cigoña,
este cruceiro puido ser realizado

polo soado canteiro Ignacio Cer-
viño Quinteiro. 

Na parte posterior do cruceiro,
sitúase un pequeno peto de áni-
mas en forma de retablo no que
tres figuras aparecen entre cha-
mas. A figura central asemella
ser a dun eclesiástico, aínda que
a súa cantería é bastante tosca
e esquemática, lonxe queda pois,
da coidada técnica levada a cabo
no cruceiro. O peto de ánimas
tamén presenta unha lenda que
di o seguinte: “ DEVOCION DE
JOSE GONZALEZ. ANO DE 1783”.

A intervención realizada busca
garantir a conservación da obra
e frear o seu deterioro, neste
caso o dano máis grande que se
subsanou foi o acto vandálico
que se produciu no intento de
roubo da escultura. Para iso pri-
meiro uníronse as pezas que
conformaban a escultura da Virxe
e levouse a cabo a limpeza de
todo o conxunto, cruceiro, peto
e o seu contorno.

Rematada a intervención no cruceiro e
peto de ánimas de San Roque, en Cabreira

F
inanciadas con
cargo á subven-
ción concedida

pola Axencia Galega de
Desenvolvemento Rural
da Consellería de Medio
Rural ao abeiro do Plan
de mellora de camiños
municipais 2021-2022 e
a achega municipal de
52.000,00€, comezaron
as obras de mellora do camiño
municipal Cruz- Oural.

Preténdese así, seguir mello-
rando a rede municipal de estradas
e viais do municipio. As obras
incluídas neste proxecto consisten

na mellora da pavimentación do
camiño municipal que discorre
entre Cruz (intersección coa es-
trada autonómica PO-408) e o
campo de fútbol de Oural, dentro
da parroquia de Fornelos.

Obras de mellora do camiño
municipal Cruz – Oural, en Fornelos

D
espois da instalación
do primeiro paso de
peóns intelixente no

barrio da As Santas en Oleiros,
o Concello de Salvaterra de Miño
instala o segundo paso na Vila,
neste caso na entrada do pobo,
en Rúa Miño, co fin de mellorar
a visibilidade e a seguridade do
peón.

Este paso é moi utilizado po-
los nenos e nenas en época lec-
tiva, e ao encontrarse nunha

recta moitas veces pasa desa-
percibido, a pesares da sinali-
zación. Con medidas como  esta,
coa instalación dun paso de

peóns luminoso e coa redución
de velocidade en todo o centro
urbano búscase garantir a se-
guridade dos peatóns.

Instalado o segundo paso de peóns intelixente

O
Concello de Salvaterra
de Miño, tras a reunión
mantida entre a Xunta e

os Alcaldes e Alcaldesas de Gali-
cia, acorda a participación no 2º
Plan de rescate a hostaleiros e
autónomos, co fin de poder axu-
dar dun xeito áxil, eficaz e efi-
ciente ao sector da hostalaría e
autónomos.

Segundo a Alcaldesa, Marta Val-
cárcel, “desta maneira os concellos
podemos sumarnos con  recursos
propios aos fondos que vai repartir
a Xunta. Temos a posibilidade de
axudar neste segundo Plan de res-

cate, evitando que os nosos hos-
taleiros e autónomos teñan que
andar de administración en admi-
nistración, presentando papeles
por un lado e por outro; cremos
que o máis áxil é que todo se faga
a través dunha ventanilla única,
acurtando prazos e facendo menos
papeleo. Ademais deste xeito ga-
rantimos que as axudas se abonen
rápido, no momento que realmente
o precisan, cousa que non pode-
ríamos facer se as tiveramos que
xestionar nós directamente, xa que
os concellos non temos esa capa-
cidade administrativa”.

O Concello participará con
fondos propios no 2º Plan de
Rescate da Xunta de Galicia
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A nova Oficina de Turismo de Salvaterra ten
máis de 600 visitantes no primeiro mes

O
pasado mércores 25 de
agosto, o piragüista de
Aguas Bravas na cate-

goría de “Slalom” Dani Pérez Cor-
tegoso, foi recibido na Casa do
Concello.

Dani comezou no piragüismo
con 12 anos e ao longo destes
7 anos xa ten un palmarés en-
vexable e unha humildade que

o levará sen dúbida a colocar o
seu nome e o do noso Concello
por todo o Mundo. Entre o seu
extendido Palmarés atopamos:
3 veces campión de España na
categoría Junior; 10º puesto no
Mundial Junior no 2019; 4º
posto no Campionato de España
Absoluto; Campión Galego Ab-
soluto no 2020

Recentemente ven de lograr
un 9º posto no Europeo sub-23
que tivo lugar en Eslovenia, sen-
do un orgullo para todos e todas
nós. Daniel proponse ser meda-
llista mundial no Europeo sub-
23, finalista nas Copas do Mundo
Absolutas e, coma se fose pouco,
quere prepararse para as Olim-
piadas de París 2024.

Recepción a Daniel Pérez Cortegoso

A
organización da LXII
Festa do Viño do Condado
do Tea deu a coñecer os

viños premiados na cata a pro-
cura dos Viños Deliciosos do Ano
nas diferentes  categorías:

O  Delicioso de Ouro do Con-
dado do Tea Rías Baixas “Tinto”
foi para “Señorío de Rubiós”,
Mencía da Adega Señorío de
Rubiós.

Na categoría de “Albariño” o

Deliciosos de Ouro conseguíuno
“Valtea” de Adega Vilarvin, o
de Prata “Bagoa do Miño” da
Adega As Laxas e o de Bronce
“Nora” da Adega Viña Nora.

Os Delicioso do Condado do
Tea Rías Baixas “Condado” foron:
o de Ouro para “Mas que 2” da
Adega La Val, de Prata para
“Arbastrum” da Adega Eidosela
e  Bronce “As Laxas” da Adega
As Laxas.

Premios Deliciosos do Ano da
LXII Festa do Viño do Condado

E
sta nova Oficina de Turismo
xunto ao Parque Público A
Canuda, situada nun lugar

inmellorable, facilita tamén o ac-
ceso a persoas con mobilidade
reducida. Esta preparada para
ofrecer un servizo de calidade no
que se atende  consultas turísti-
cas sobre ó municipio ademais
de encargarse do servizo gratuíto
de bicicletas de paseo. Estes
dous servizos fan que esta ofi-
cina sexa un punto de referencia
no verán para visitantes nacio-
nais, internacionais e veciños de
Salvaterra de Miño na cal xa
foron atendidas mais de 600 per-
soas neste mes que leva aberta
ao público.

A oficina está a beira da ponte
internacional que une coa vila
de Monção, pola cal transitan
mais de 9.000 coches diarios.

Ademais de estar situada na
entrada do Parque A Canuda, nun-
ha clara aposta cara ó turismo
familiar e que se complementa,
como novidade, neste 2021, con
catro novos porta bebés para as
bicicletas de paseo.

O horario da oficina de turismo
é de mércores a domingo de 10.00
a 14.00h e de 16.00 a 19.30h,

de agosto a novembro.
O horario do servizo gratuito

de bicicletas é de mércores a do-
mingo de 10 a 13:30h e de 16:00
a 19:00h, de agosto a novembro.
Tódolos menores de 16 anos de-
berán traer o seu propio casco de
protección para poder empregala.
Os menores de idade precisan
consentimento dun titor legal.
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Por qué entraches no Juvenil
de Ponteareas?

Foi moi fácil, estábamos nas
tertulias do Esportivo, e alguén
comentou "O Juvenil é unha
desgraza". Aínda que eu estaba
vinculado co ciclismo, seguía
pagando o meu recibo de socio
pero ía (ao campo de) Pardellas
cada dous ou catro anos. Nin
sabía na categoría que estába-
mos. Fundamentalmente os que
me deron a puntilla para decidir
entrar no Juvenil foron Manolo
Fernández, Manolo Da Ponte,
Manolo de Prudencio, e Juan
Sotelo, da parroquia de Oliveira.
Comentáronme que o Juvenil es-
taba a punto de descender á
Terceira autonómica, tamén de-
nominada Terceira Provincial, a
categoría máis baixa que había
no fútbol. 

Con Telmo Pedrera, que fíxose
cargo da parte técnica, e co "Cho-
lo" Sobral, quen era o adestrador,
marcámonos o obxectivo de "Ter-
ceira a Terceira". En sete anos
fumos subindo de categorías.
Ti nese momento realmente
creías que era e "Terceira a Ter-
ceira"?

A miña nai sempre dicía que
eu era moi cabezón. Nas miñas
distintas tarefas profesionais nas
que estiven, como o ciclismo,
sempre marcámonos obxectivos
e así fóronse conquerindo. 
Antes dicíanse que todas as al-
deas de Ponteareas e Salvaterra
tiñan un equipo de fútbol e
que desa maneira era imposi-
ble facer un equipo semi-pro-
fesional. Iso segue existindo

agora?
Non. Por desgraza nas parro-

quias agora só quedan Oliveira,
Areas e Xinzo. Mais perto de nós
están o Pesqueiras, O Castelo, e
xa despois están O Covelo, A Ca-
ñiza, Mondariz, Salvaterra, O Pro-
gresista en Fornelos... Eu cando
falo de Ponteareas, falo do que é
a bisbarra, da comarca Condado-
Paradanta.
Pero agora hai moitos menos
equipos.

Si, por desgraza O Progresista
deixouno fai un par de anos.
O Juvenil, vese favorecido pola
desaparición de tantos equi-
pos?

Non porque os rapaces agora
cando empezan a xogar fano con
4 ou 5 anos, veñen das escolas
da S.D. Ponteareas ou Vila do
Corpus. Pero por desgraza estanse
indo a O Porriño, á escola de
Denis Suárez en Salceda, que
está funcionando moi ben, outros
ao Santa Mariña, e os mellores
van ao Celta. Eu persoalmente
penso que os rapaces, como mí-
nimo ata rematar cadetes, non
debían saír do seu pobo e despois,
aqueles que teñan condicións,
pois xogar nunha liga nacional. 

Nós tíñamos co difunto Pepe
Represas (ex alcalde de Ponteareas
falecido en maio de 2021) o
"Programa Juvenil" que buscaba
como mínimo a colaboración da
Sociedade Deportiva Ponteareas,
que agora mesmo é filial do Ju-
venil, e que tódolos equipos de
base estean como mínimo en
Liga Galega porque faríache ter
moito mais nivel e así os rapaces

non teñen que saír a Vigo, O Po-
rriño ou Salceda. Este proxecto
vai polo bo camiño. Este ano ti-
vemos conversas moi avanzadas
co Vila do Corpus. Para 2022 te-
mos que ter a base fusionada.
Pero o Juvenil tiña tamén un
equipo juvenil.

Si pero este ano o equipo ju-
venil noso integrouse na S.D.
Ponteareas. Xa iniciáronse tamén
os adestramentos do equipo B,
que é o que queremos darlle
acougo a todos eses rapaces que
saen de Junior, de Juveniles, e
que non teñen aínda a experiencia
e calidade suficiente para xogar
en Terceira Autonómica, que ades-
tren algúns deles co primeiro
equipo e que logo compitan co
equipo B. Sen esquecernos nunca
do apoio e colaboración que te-
mos co Oliveira, co Xinzo, con
As Neves, incluso con A Cañiza.
O Juvenil ten que ser como a
vila de Ponteareas no plano ad-
ministrativo, comercial. O Juvenil
ten que ser a cabeceira da co-
marca e conquerir pouco a pouco
con tódolos clubs, colaboracións
para facer a base do Juvenil con
xente da bisbarra.
Como enfocas o futuro inme-
diato do Juvenil? Hai xogado-
res, equipo técnico e diñeiro
suficientes?

Comecemos polos técnicos. Fi-
xemos no seu momento unha
aposta na que xa tiñamos apala-
brada a continuidade dun técnico,
Óscar Dimerans, un gran ades-
trador con quen ascendemos da
Primeira Autonómica a Preferente.
Pero veu a pedirnos que rescin-

díramos o seu contrato por querer
marchar a un clube mais próximo
ao seu fogar. Lle deixamos ir sen
ningún problema. 

A proposta de varios directivos
foi apostar por Lino Estévez, de
Salceda, que naquel momento
tiña 23 anos. Agora ten 27 anos
e posúe o máximo título nacional
de adestradores. Con el dimos
este ano o salto á Terceira. O
preparador físico é Daniel Da
Silva, de Crecente, ven do mundo
do ciclismo e xa adestrara ao
equipo B, que ven sen competir
desde 2020. O segundo adestrador
é Tomás Comesaña, anteriormente
xogador do Juvenil e do Rápido
de Bouzas. Temos unha coach,
Loli, que fai traballos de psicoloxía
e un fisio que é de Vigo. 

O fundamental é que com-
prendan o xogo que os nosos
técnicos queren. O importante é
que o equipo B colla a sintonía
do equipo A. Como din moitos
técnicos, "o Juvenil de Ponteareas
trata moi ben o balón". Temos
moita carga física pero sobre
todo temos moito xogador de
fútbol. É unha identidade que
temos dende fai anos. 

A día de hoxe, en Terceira,
entre Vigo e Ourense, só estamos
nós. Na provincia de Pontevedra

nestes momentos só estamos cin-
co equipos en Terceira: o Estra-
dense, o Rápido de Bouzas, o
Choco de Redondela que é o noso
espello porque ten unha grande
base de escola, está en División
de Honor en Junior, en cadetes
e infantil na máxima categoría.
Unificaron as escolas e alí os
tes, xogando cada dous anos a
fase de ascenso á Segunda B,
cun presuposto moi xusto pero
que saca rapaces da canteira; e
o Coruxo. Outro equipo que me
gusta mirar é o Betanzos. A nivel
de Estado, o Amorebieta, que
este ano subiu a Segunda. Un
pobo de 19.000 habitantes, nós
temos 23.000. 

O entramado é un gran corpo
técnico. Agora temos que empezar
a crecer no apoio institucional,
empezando polo municipal, to-
mando en conta que neste 2021
cumprimos 70 anos do Juvenil e
co difunto Pepe (Represas) tiña-
mos deseñado un proxecto "de
70 a 75". Temos por tanto que
falar coas 23 parroquias, coa
vila, co empresariado e mais cos
comerciantes.
Por qué a vila de Ponteareas
non é capaz de ter un equipo
consolidado en categorías su-
periores? Qué falta para que se

Pedro Alfaro Troncoso | Presidente da S.D Juvenil de Ponteareas

"O Juvenil ten que ser 
o escaparate de Ponteareas

en Galicia"

P
edro  Alfaro  Troncoso é desde xuño de 2013
o presidente da S.D Juvenil de Ponteareas,
entidade que acaba de ascender á Terceira

División do fútbol nacional e que neste 2021 cum-
pre os seus 70 anos de historia.
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poida alcanzar este obxectivo?
Eu o que teño moi claro é que

ás veces o que necesitamos é
demandar cariño. Ponteareas é o
que nós queremos que sexa. Á
vila os que teñen que poñerlla
en valor son os ponteareáns.
Neste momento estamos á par a
nivel de poboación coa categoría
deportiva na que estamos. Esta-
mos entre as 23 vilas galegas
con equipo en categoría de ca-
rácter nacional, incluídos Vigo,
Pontevedra, Vilagarcía, Ferrol,
Santiago, A Coruña, Lugo. O que
temos que facer é unha chamada
para arrimar o hombro porque
en Ponteareas sabemos apreciar
o bo traballo. 
Pero aquí estamos falando da
necesidade dun apoio cons-
tante, perenne.

Pero fáltanos cultura para al-
canzar eses micropatrocinios, es-
pecialmente en materia comercial.
A publicidade é un investimento.
Neste momento xa hai en Pon-
teareas ese caldo de cultivo para
que isto empece a dar froito. En
Ponteareas estamos a transformar
esa preocupación cidadá por ter
responsabilidade co Juvenil. Hoxe,
o Juvenil son os 23.000 habi-

tantes de Ponteareas mais os da
bisbarra de Condado-Paradanta. 
Pero a xente xoven das aldeas
xa non teñen o mesmo espírito
que tíñase antes co Juvenil.

Porque en vez de "acariñalos"
co Juvenil, os clubes que habían
ao redor "encabronábanse" co
Juvenil. Aínda así, a xente de
Moreiras, de Oliveira veñen a Par-
dellas a ver ao Juvenil. 
Pero terás que buscar unha fór-
mula atractiva para que o Juve-
nil sexa a orixe desa
identidade, que provoque a
asistencia a Pardellas da xente
das aldeas. Implicar á xente co
Juvenil.

Temos un proxecto de levar ao
campo de Pardellas con novos lo-
gos, novas formas, copiar dos mo-
delos do fútbol alemán, do inglés,
que transforme a cultura do fútbol
amateur. Cando vexamos a rapaces
coa gorra ou a camiseta do Juvenil,
que saen así á rúa e van ao campo
de Pardellas, estaremos vendo que
aquí estamos a cambiar algo. Esa
aposta vaise facer dende aquí e
esa batalla ímola gañar dende
aquí. Ten que ser a bandeira do
que queremos para a nosa vila,
para a nosa comarca. 

Cómo está a situación da plan-
tilla de cara a próxima tem-
pada? 

A Federación limita en 22 xo-
gadores o número máximo para
a plantilla. Temos a plantilla
completa, con algúns xogadores
a proba. Podemos utilizar xoga-
dores do equipo B no A. O noso
orzamento está pautado en
180.000-200.000€. Temos actual-
mente 150 socios e agardamos
chegar aos 500.

E de onde pensades sacar ese
orzamento?

O noso apoio fundamental
este ano ten que ser o Concello,
así como a Deputación de Pon-
tevedra e moita menos cuantía
da Xunta de Galicia. A Real Fe-
deración Española de Fútbol,
que nos dará sobre 40.000€ den-
tro do Programa Impulso para
profesionalizar o deporte, para
costear desprazamentos, loxís-
tica, etc. 

Dereitos televisivos?
Hai 2.000€ da TVG para re-

transmitir algún resume do partido.
Estamos nunha aposta moi forte
polo comercio local e comarcal, e
queremos ser o escaparate da co-
marca, do Condado-Paradanta en
toda Galicia. Alí onde vaia a xogar
o Juvenil temos que lograr que a
xente, ao pouco de acabar o partido,
coñeza un pouco mais Ponteareas,
con promoción económica, repar-
tindo folletos da comarca, etc.
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X
a é posible obter o certifi-
cado COVID e a Chave 365
no Centro de Servizos So-

ciais de Ponteareas, na rúa Oriente
en horario de 08.00 a 14.30 horas.
O Concello cedeu este espazo á
xerencia do Sergas da Área Sani-
taria de Vigo para poder ofrecer
este servizo aos veciños e veciñas
da vila e tamén da comarca. 

A alcaldesa de Ponteareas, Cris-
tina Fernández Davila, destaca
que este servizo é produto da co-
laboración entre administracións
para ofrecer unha mellor atención
á veciñanza. Neste lugar pódese
solicitar a alta da Chave 365, un

sistema que permite o acceso ao
certificado COVID, e a aplicación
E-Saúde con seguridade. Tamén
se pode obter unha copia impresa
do certificado para presentar nos
lugares no que é preciso.

Xa se pode obter o certificado
COVID e a Chave 365 no 

Centro de Servizos Sociais

O
Concello de Ponteareas,
a través do concelleiro
de Cultura, Fernando

Groba, felicitou ao veciño Sergio
de Arcos polo seu primeiro pre-
mio no concurso de banda dese-
ñada que organiza a escola O
Garaxe Hermético. O seu manga
“Mental Process: Trust”, guión de
Sam, impresionou o xurado polo
seu coidado debuxo e historia,
nunha edición que destacou polo
seu “alto nivel”, e será publicado
por Retranca Editora.

O debuxante súmase a grande
factura de artistas desta espe-
cialidade en Ponteareas, como
Pablo Prado e Anémona de Río,
que publicaron recentemente dous
álbums con Galaxia e Xerais: “O

derradeiro libro de Emma Olsen”,
adaptación da novela de Berta
Dávila, e a “A proba da auga”.

Sergio de Arcos, primeiro premio
no concurso de banda deseñada

do Garaxe Hermético

A
Plataforma en defensa da
sanidade pública en Pon-
teareas nace como res-

posta á continua degradación e
empeoramento do servizo de
atención primaria no Centro de
Saúde do municipio. O obxec-
tivo desta organización, plural,
apartidista, e representativa, é
a de reinvindicar máis medios
materiais e sobre todo humanos,
para que a veciñanza de Pontea-
reas poida recibir un servizo
asistencial de calidade. 

A atención primaria en Pon-
teareas presenta unha falta de
recursos materiais e humanos
que cada vez son máis preocu-

pantes. Durante este mes e o
que vén, o Sergas, debido a falta
de persoal facultativo que poda
substituír baixas ou vacacións,
decidiu interromper todas as con-
sultas ordinarias en horario de
tarde no centro de saúde de Pon-
teareas, e derivar aos pacientes

de urxencia ou que xustifiquen
que non puideron acudir de mañá
ao PAC. Para a alcaldesa Cristina
Fernández “non é aceptable que
moitos veciños e veciñas teñan
que aprazar todas aquelas revi-
sións ou probas que non se pre-
cisen de xeito inmediato”.

Nace a Plataforma en defensa da
sanidade pública en Ponteareas
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O
Concello de Ponteareas
“lamenta profunda-
mente” as sancións im-

postas pola Xunta de Galicia á
residencia de maiores do munici-
pio. O Goberno autonómico
alude que o centro “acolle a
usuarias e usuarios dependentes
candos as prazas son para per-
soas con autonomía”, pero o que
“non consideran é que estas per-
soas non teñen outra alternativa
asistencial”, denuncia a conce-
lleira de Benestar Social, Veró-
nica Carrera. A edil explica que
“levan tempo agardando por
unha praza nun centro especiali-
zado dependente da Consellería
de Política Social do Goberno ga-
lego que non termina de che-

gar”, e que, “para protexer a súa
saúde”, no Concello decidiuse
mantelas dentro do servizo,
malia non ser “a nosa competen-
cia”. 

A administración local destina
en torno a 2 millóns de euros a
servizos impropios para resolver

necesidades que son competencia
da Xunta. Por todo isto, dende
o Concello solicitan “o arquivo
do expediente sancionador”, e
lembran que o obxectivo das
institucións públicas “debe estar
na procura do benestar social
das persoas”. 

Sancións á residencia de Santa Ana por prestar
servizos a persoas que a Xunta non atende
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Editorial

Que unha verdade non che estrague un bo titular

E
sta frase é moi coñecida no eido da
información. Reflexa, dalgún modo,
o que hoxe pretendo comunicarlle

aos meus sufridos lectores.
Partindo do que para min é un principio

comprobado, que os medios de comunica-
ción, en xeral (imos deixar un pequeno
marxe para uns cantos que pidan quedar
fora da queima) son tóxicos, tentarei ex-
poñer unha cantas mostras dos efectos
deste virus informático que non ten vacina
nin se lle espera.

Todos os días podemos comprobar a in-
consistencia das declaracións dos nosos
políticos sobre calquera tema que teña
como protagonista os membros do partido
da oposición. Pouco importa que o que se
declara sexa ou non verdade. O que importa
é que a mensaxe chegue aos ouvidos da-
queles que entendemos “son dos nosos” e
temos que mantelos entretidos para que
non se crean o que expón o partido con-
trario, sobre todo se está no poder.

Medios non nos van faltar. Cando eu
era un crío, e non tan crío, toda a infor-
mación que nos chegaba viña da man do
Faro de Vigo. Era o non plus ultra nos
eidos do rural e da vilas desta zona do sur
de Pontevedra. Cando se falaba dun xornal
todo o mundo pensaba no Faro, aínda que
non fora tal. Xornal = Faro de Vigo.

Claro que os tempos pasaron e agora
podemos falar de ducias de medios que
non son Faros. Logo a posibilidade de que
nos metan gato por lebre resulta multipli-
cada. Se ademais lle sumamos as chamadas
redes sociais entón a marabunta de canles
de información xa nos desborda. Claro
que isto non tiña por que ser daniño se a
súa utilización fora honesta, decente,
axustada a verdade. Pero é aquí onde
xorde o problema.

As opcións políticas dominantes dispo-
ñen de medios chamados afíns. Obviamente
non son todos exactamente iguais pero a
finalidade das súas información non se
apartan do mesmo código informativo: os
meus deben ten un plus ao seu favor, por
algo son nosos.

O problema non reside en que os medios
nos enganen diariamente. O problema está
en que nós, os lectores, non sabemos
cando o están facendo. Cremos case todo
o que se publica como certo porque en-
tendemos que senón non seria publicado,
alguén tomaría cartas no asunto e denun-
ciaría os feitos como un delitos de desin-
formación grave. Isto non ocorre. O mundo

funciona doutro xeito. Os lectores tragan
todo o que lle boten e máis. Só é preciso
que a información saia dos que nós en-
tendemos “son dos nosos”. Non pedimos
máis. Xa poden soltarnos a troula máis
grande que sempre teremos maneira de
rebaixala. Como todos son iguais a min
váleme, soemos dicir para xustificarnos a
nós mesmos.

Eu podía expoñerlles aquí e agora ducias
de informacións que foron  falsas en orixe
e seguen sendo falsas, obviamente. Pode-

riamos estar ata pasado mañá e non da-
riamos rematado. Vou, sen embargo citarlles
unhas cantas; non importa o número. Ve-
xamos.

Cando comezou a pandemia e o goberno
tomou unhas determinadas medidas no
Parlamento todos estiveron de acordo. A
proposta do goberno saíu adiante sen pro-
blemas. Isto durou pouco tempo porque
os populares decatáronse de que o Goberno
estaba gañando puntos e había que poñerlle
algún tipo de cambadela. A terceira vez,
creo, para renovar o acordo do Parlamento
dixeron que non. Habería que tomar outras
medidas sen especificar, realmente, en
que consistían. O asunto era non darlle
gas ao Goberno. Máis tarde presentan
unha denuncia sobre os resultados daqueles
primeiros plenos. Finalmente as autoridades
xudiciais danlle parcialmente a razón e
crean unha situación rocambolesca: piden
medidas moitos máis drásticas das que se
tomaron, pero mantiveron o pulso contra
o Goberno que era o obxectivo. Os medios
afíns, obviamente fixéronse eco deste pro-
cedemento e considerárono correcto. Era

decente, honesto? Non importa; era legal.
A luz subiu ultimamente unha barbari-

dade. Culpable, o Goberno, claro. Tiña que
rebaixar os impostos estatais sobre cada
recibo. Así se fixo, pero cando alguén
dixo que a solución era que o Estado dis-
puxera de fontes de enerxía, chámense
centrais eléctricas ou doutro tipo, que hai
algunhas xa rematadas as concesións e o
Goberno debe aproveitar a oportunidade
para constituír unha central eléctrica pú-
blica, aquí xa se acenderon as luces largas.

Non pode ser. Iso seria como unha nacio-
nalización das empresas privadas. Aos
ricos, que son dos nosos, non tocarlle.
Normal, non  podemos pedir quer as
opcións da dereita molesten  aos ricos,
pero si poderiamos esperar que os medios
de comunicación informaran amplamente
aos lectores en que consiste ese cambio
de empresas eléctricas e como beneficiarían
aos consumidores, tanto de dereita coma
de esquerda, e aínda de centro se quedan
algúns.

Por que non se ten informado con am-
plitude sobre este serio tema? Sería longo
de explicar pero resumindo podo adiantarlles
que esas empresas que producen electrici-
dade son donas, na súa maior parte, dos
medios de comunicación os cales deberán
informar con total liberdade e claridade.

Falemos de pensións. Os gobernos an-
teriores non se atreveron a tocarlle. Non
había marxe. Era imposible subilas. A caixa
xa non tiña mais arandelas. Mentira. Hai
marxe, hai arandelas e hai de onde sacalas.
Claro que aquí outra vez se ven involucrados
os propietarios dos medios, en xeral, que

deben cotizar máis polos seus traballadores;
non se pode xubilar aos funcionarios aos
50 e pico de anos, por exemplo. E máis
cousas. Agora parece que as pensións se
van subir aínda que a patronal siga poñendo
pedras nos zapatos do Goberno.

Este caso, o das pensións, afecta a
todos os cidadáns en xeral: ricos, pobres,
medianos. Onde están os medios que se
poñen a carón do Goberno informando en
que consiste a subida e a quen vai benefi-
ciar? Dan a noticia, faltaría máis, pero
acto seguido podemos ler comentaristas
poñendo en dúbida que iso poida ter
moito recorrido. Mellor facerse seguros
privados para a xubilación; mellor engrosar
as contas das grandes empresas que están
esperando fracase unha medida así tan
social e necesaria. Ai está a indecencia.
Os medios tratan de convencer aos cidadán
para que caian nas gadoupas das multina-
cionais  dos seguros.

Asistimos a un discurso bronco dos par-
tidos que non gobernan amplificados polos
medios. Xa non digamos as redes sociais
que esas non hai quen as controle aínda
que saibamos a quen benefician. Os medios
escritos influentes deberan manter un
código ético para que os lectores tiveran
nas súas mans información seria, decente,
honesta. Non todo vale o diga quen o
diga. Deberán borrarse certas declaracións
que se sabe son mentiras de raíz, non
darlle carta de natureza como se foran
dogmas. Iso sábeno os xornalistas, sábeno
os directores dos xornais, sábeo todo o
mundo aínda que miren para outro lado.

Pero que pasa cos cidadáns? Realízase
unha enquisa e din que as opcións políticas
que están envelenando aos lectores, que
menten máis que falan, suben no ranking.
Os beneficiados vólvense tolos e din “este
é o camiño”; temos que seguir contando
enganos, e gañando, que así medramos”.
E os lectores sentados nunha cadeira dun
bar tragándose todos estes embustes e
crendo que lle están resolvendo os seus
problemas. Isto é a miseria da información
xeral deste Pais. Nin sequera utilizan unha
linguaxe respectuosa, educada. Non se
cortan. Poden chamarlle trileiros, embus-
teiros. Titulares ampulosos con información
que se sabe viciada en orixe. Elevar a ca-
tegoría o que non é máis que unha frase
de taberna. Hai que captar a atención
custe o que custe. É aí o significado do ti-
tular: que unha verdade non che estrague
un bo titular.

Guillermo Rodríguez. Director

www.novasdoeixoatlantico.com
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PONTEAREAS

Condado/Paradanta

O
Grupo Municipal do PP
coñeceu o proxecto que
baralla o Goberno de

Sánchez para executar a variante
de Ponteareas, que non conta
con partida económica nos Orza-
mentos Xerais do Estado despois
de que o Goberno PSOE-Podemos
eliminase os 21 millóns de euros
que deixara o Goberno do PP, en
2018, para esta infraestrutura.

O PP lémbralle ao Goberno
Central que no ano 2019, por
parte do Ministerio de Fomento
xa se falou do trazado da Va-
riante, desde a saída na A52
(Angoares), e desvío polo marxe
oeste do centro urbano, con
saída na N-120 por encima do
Instituto O Barral, asegurándose
que se reducía considerablemente
o tráfico pola parroquia de An-

goares e os tráficos pola N-120,
entre as parroquias de Xinzo,
Areas, Arnoso.

No PXOM de Ponteareas dende
a súa aprobación inicial, no ano
2013, o trazado da Variante é o
mesmo, e agora, no ano 2021,
se cambia. A nova proposta arrin-

caría na A52, pero sairía na N-
120 á altura da parroquia de
Areas, proposta que non solu-
cionaría o problema existente
senón que o agravaría, ademais
das afeccións deste novo trazado
nas parroquias de Guláns, Areas,
Arnoso e Xinzo.

O PP rexeita o novo trazado da variante de Ponteareas

T
ras unha reunión coa Sub-
delegación do Goberno,
na que participaron

tamén un representante da Pla-
taforma N-120 e a segunda te-
nente de Alcaldesa, Chus
Garrote, ante a falta de informa-
ción concreta, a alcaldesa, Cris-
tina Fernández Davila, púxose en
contacto co Ministerio de Trans-
portes, Mobilidade e Axenda Ur-
bana, solicitando de maneira
urxente información sobre o es-
tado destas actuacións, os seus

prazos e a previsión de importes.
“É imprescindíbel que o Mi-

nisterio impulse estas actuacións
coa maior dilixencia. A situación
requíreo, levamos xa moitos
anos escoitando promesas, e
non podemos permitir máis de-
moras nin faltas de concreción”,
reclama a rexedora. Así mesmo,
considera “imprescindíbel que
o Ministerio poña sobre a mesa
un cronograma cos prazos con-
cretos e verificables, aos que o
goberno ponteareán fará segui-

mento, e onde se establezan as
diferentes fases do procedemento
para chegar á execución destas
obras”.

En canto nova Variante ou
Circunvalación, a concelleira de
Vías e Obras, Chus Garrote, lem-
brou que, “o trazado co que se
iniciaron as negociacións co Con-
cello xa contemplaba que a va-
riante unise o enlace da A-52
coa N-120 á altura do Barral, e
sempre deixamos claro que ese
era o noso interese”

O Concello reclama ao Goberno que actúe coa
maior dilixencia para mellorar a seguridade viaria
na estrada N-120 e impulsar a variante da A-52

ASecretaría Xeral para o
Deporte fixo públicas as
subvencións concedidas a

entidades deportivas do munici-
pio por valor de 33.886,69 euros.

O Grupo Municipal do PP agra-
dece as axudas que acaban de
facerse públicas no DOG, refe-
rentes ás subvencións para enti-
dades deportivas de Ponteareas
para o desenvolvemento de acti-
vidades deportivas e para a im-
plementación de medidas de se-
guridade e prevención no desen-

volvemento da actividade depor-
tiva oficial como consecuencia
da COVID-19. 

A portavoz local, Belén Villar,
lamenta a desidia do Goberno
local, que aínda non puxo en
marcha as axudas a nivel muni-
cipal. “Un ano máis temos que
estar a rogar ao bipartito e lem-
brando que fagan os seus debe-
res. Que por favor poñan estas
axudas en marcha e así os clubs
poidan continuar coa súa activi-
dade”.

Máis de 33.000 euros da Xunta para
os clubs deportivos de Ponteareas 

O
paro baixou un 11 % no
primeiro semestre do ano
en Ponteareas. En xa-

neiro había 2.046 persoas para-
das, e a finais de xullo 1.833, un
8 % da poboación total do muni-
cipio. A tendencia é positiva e, se
toda vai segundo o previsto, vaise
manter coa recuperación econó-
mica posterior a COVID. 

A concelleira de Emprego, Va-
nesa Fernández Soage, explicou
que dende o goberno “estamos
planificando unha actuación cos
grupos de idade que máis paro te-
ñen, as mulleres e os homes maiores

de 25 anos”. No mes de xullo
había en Ponteareas 1.148 mulleres
maiores de 25 anos en situación
de desemprego, o 62 % do total,
e 609 homes, o 33 % do total. 

Por sectores de actividade o
de servizos é o que rexistra un
maior paro (1.296 persoas), se-
guido da industria (228), a cons-
trución (107), e a agricultura e a
pesca (58). 144 persoas aínda
non traballaron nunca. O Concello
quere lembrar á veciñanza que
no Centro de Desenvolvemento
Local dispón dun servizo de orien-
tación laboral a súa disposición. 

O paro baixou un 11 % dende
xaneiro en Ponteareas

Máis información na nosa web
www.novasdoeixoatlantico.com
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COVELO/PONTEAREAS

Condado/Paradanta

P
onteareas será unha vez
máis un dos espazos
máis importantes para o

ciclismo galego. Entre os días
16 e 19 de setembro a vila do
Tea acollerá dúas etapas da 19
edición da Volta Ciclista a Ga-
licia: a inaugural, unha contra-
rreloxo individual de seis
quilómetros con saída e che-
gada no centro do municipio, e
a segunda, que partirá dende
Ponteareas e regresará a ela
tras un percorrido de máis de
140 quilómetros polo concello

e a comarca. 
O concelleiro de Deportes,

Miguel Bouzó, agradece a Fede-
ración Galega de Ciclismo que
tivese en conta Ponteareas como
punto de partida desta compe-
tición, que décadas atrás lide-
raron os ciclistas ponteareáns
da familia Rodríguez Barros. Así
mesmo, destaca a “gran tradición
deste deporte na vila, que conta
co récord de tres gañadores de
La Vuelta a España: Álvaro Pino,
e os irmáns Delio e Emilio Ro-
dríguez Barros”. 

Dúas etapas da Volta Ciclista
a Galicia 2021 en Ponteareas

P
onteareas quere que os
nenos e nenas da vila
aprendan a xogar da ma-

neira que aprenderon os seus
avós e avoas. A concellaría de
Cultura organizou no mes de
agosto catro xornadas de xogos
tradicionais en varios espazos do
municipio para “aprender xo-

gando”, expón o concelleiro,
Fernando Groba. 

Todas se celebraron ás 7 da
tarde e foron na Urbanización
Ponteareas Cidade, no parque
das Pombas, e na praza Maior. A
última xornada será o mércores
1 de setembro no parque da Pe-
rillana. 

Ponteareas pon en valor os
seus xogos tradicionais

O
s negocios de O Covelo
poden solicitar axudas
para paliar as conse-

cuencias da crise do COVID- 19
e minimizar así a grave situa-
ción económica. Estas axudas
parten do concello de O Covelo
e da Deputación de Pontevedra.

Os beneficiarios serán persoas
físicas ou xurídicas, que exerzan
a actividade económica no con-
cello de Covelo figurando na
matrícula do imposto de activi-
dades económicas, e que o do-
micilio social e fiscal estea si-
tuado no termo municipal. Po-
deranse beneficiar destas axudas:
A) Empresarios individuais ou
autónomos. B) Pequenas em-
presas

O importe destinado a esta
convocatoria é de 6.984,83 €,

que será repartido entre os be-
neficiarios da subvención. O pra-
zo de presentación de solicitu-
des, será de quince días hábiles
dende o martes 17 de agosto
de 2021 A información para a
obtención das axudas estará a
disposición na web do concello
e na sede electrónica, así como
no BOPP Num.156.

Axudas aos negocios 
do Covelo

O
Grupo Municipal do PP
advirte que ás portas
dun novo inicio de curso

escolar, o goberno bipartito non
moveu nin un só papel para lici-
tar as obras e solucionar o pro-
blema da Escola Infantil de
Ponteareas.

Desde a Xunta de Galicia ad-
vertiuse en reiteradas ocasións
ao Goberno (BNG-PSOE) que de
non adecuar o centro á normativa
vixente, executando o proxecto
de 2019 que conta co visto e
prace da administración autonó-

mica, veranse obrigados a cumprir
a lei e facer efectivo o peche de
polo menos dúas aulas.

“O prexuízo que está a oca-
sionar este Goberno ante a súa
inacción local é moi grave. Temos
unha escola infantil mermada, un
auditorio municipal pechado baixo
sete chaves, unha residencia de
maiores que parece que non cum-
pre a normativa para atender ás
persoas que alí están a acudir. En
definitiva, temos un Goberno que
está máis preocupado por saír
coa pancarta que por solucionar os problemas dos ponteareáns”. 

Ponteareas terá que pechar dúas aulas da súa
escola infantil polo deixamento do bipartito

U
n investimento de case
de 41.000 euros da Depu-
tación de Pontevedra

permitiu embelecer e mellorar a
accesibilidade do camiño da
igrexa de Santa María de Paraños,
ao tempo que levouse a cabo
unha humanización de toda a
contorna. As obras foron supervi-
sadas polo deputado de Econo-
mía e Facenda, Carlos Font; a
deputada de Cohesión Social,
Olga García, e o alcalde, Juan
Pablo Castillo nunha visita insti-
tucional.

A actuación cínguense ao ca-
miño que conecta o conxunto
formado polo templo e o cemiterio
parroquial a través doutra vía
rural coa N-120. O proxecto, que
remarca a prioridade peonil e eli-
mina todo tipo de barreiras ar-
quitectónicas, consistiu na pavi-
mentación do firme de xabre
cunha base de formigón incluíndo
unha zona empedrada con lousa
de granito, a modo de vestíbulo,
na contorna das edificacións re-
lixiosas. Alí tamén habilitáronse
dous bancos. A maiores, o concello
renovou o saneamento.

O camiño embeleceuse con
franxas transversais de pedra e
tamén quedou dotado dunha nova
rede de recollida de augas pluviais
coas respectivas arquetas e grellas
de ferro. No deseño respectáronse

os accesos da circulación rodada
ás fincas e predios colindantes,
así como as conexións peonís
coa contorna da igrexa e as vi-
vendas da zona. Atendendo á su-
xestión de Patrimonio o encontro
dos pavimentos cos muros de pe-
che tanto do adro como do par-
celario da zona resolvéronse con
bandas de pedra de granito sil-
vestre de 8 centímetros.

O investimento total da De-
putación de Pontevedra en Co-
velo, desde o ano 2016, supera
os 5 millóns de euros. Este ano,
no marco do Plan Concellos, o
municipio recibe máis de 460.000
euros.  Dende o ano 2016 Covelo
foi quen de executar 25 obras

financiadas pola Deputación con
cargo a este operativo de finan-
ciamento regrado. A maiores, ob-
tivo achegas en concorrencia
competitiva para a mellora da
seguridade dos viarios municipais
(86.757 euros do plan DepoRem-
se) e para o proxecto de mellora
de accesibilidade e humanización
da praza de Barciademera
(287.407 euros do Plan de Ree-
quilibrio). O Concello puido con-
tratar tamén a 95 persoas de-
sempregadas ata o ano pasado
para desempeñar traballos tem-
porais en servizos municipais
con cargo ao Plan Concellos.
Este mesmo ano acolle a 16 tra-
balladores/as máis.

Covelo humaniza o camiño da igrexa
de Santa María de Paraños
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Condado/Paradanta
MONDARIZ

O
documental sobre a tra-
dición cesteira de Mon-
dariz iniciou a súa xira

polos roteiros xacobeos cunha
presentación no Concello ourensá
de Verín. Producido pola compa-
ñía EscénaTe, o documental conta
con recoñecidos cineastas gale-
gos no seu equipo artístico, como
o director Fon Cortizo e o guio-
nista Alexandre Cancelo.

Este documental foi oficial-
mente presentado en Mondariz o
pasado 20 de xullo, e continuou
a súa xira por Verín o 20 de
agosto. Conta coa axuda e finan-
ciamento do programa O Teu Xa-
cobeo da Xunta de Galicia.

A historia do último mestre
cesteiro de Mondariz, Enrique Tá-
boas (1955), serve de fío para
tecer narrativamente a memoria
colectiva do oficio e os aspectos
culturais que o rodeaban, como
o verbo propio dos cesteiros da
localidade para comunicarse, o
papel das mulleres na produción

cesteira e a súa íntima relación
coa natureza. 

Desde o século XIX, esta tra-
dición cesteira de Mondariz foi
obxecto dunha gran apreciación
en Galicia e Portugal, caracteri-
zada polo uso de láminas de
madeira. Sen embargo, esta tra-
dición foise perdendo nas últimas
décadas do século XX coa pro-
gresiva diminución de artesáns

e a chegada dos produtos de
plástico. O documental non se
presenta como unha obra au-
diovisual etnográfica, senón
como un traballo de recuperación
da memoria colectiva con clara
visión de futuro. 

Tras Verín, o documental con-
tinuará a súa difusión polos con-
cellos de Allariz, Arzúa, Rianxo,
Redondela e O Porriño.

Mondariz da a coñecer a súa tradición
cesteira a través dun documental O

24 de setembro, o Au-
ditorio Municipal de
Mondariz será escena-

rio de "Bernarda", outra obra
dramática producida pola com-
pañía Malasombra.

Trátase dunha historia pró-
xima e universal que está ins-
pirada no argumento de "La
casa de Bernarda Alba", escrita
por Lorca en 1936: unha muller
que queda viúva con fillas e de-
creta un rigoroso loito. A acción,
no entanto, trasládase a Galicia
case corenta anos máis tarde,
en 1975, cando as ansias de
cambio chocan coas tradicións
máis arraigadas, como o loito.
O choque interxeracional é un
dos temas principais.

Este espectáculo xunto coa
obra representada en agosto,
“Os nenos da variola”  forman
parte do programa Cultura no

Camiño e acumulan premios e
recoñecementos. "Os nenos da
varíola" é candidata este ano a
catro Premios María Casares da
Asociación de Actrices e Actores
de Galicia, mentres que "Ber-
narda" foi a gran triunfadora da
pasada edición dos Premios María
Casares.

Teatro en Mondariz

X
a está aberto o período
de inscrición para
ORIENTA-TEA 2021, unha

proba de orientación nocturna
para persoas maiores de 16 anos
que se organiza no Concello de
Mondariz desde 2016 con gran
éxito de participación. Este ano
está programada para o 11 de
setembro, a partir das 21:00
horas. O punto de partida, a di-
ferenza das pasadas edicións,
será o Carballo de Armada, unha
área recreativa situada arredor
dunha árbore centenaria na en-
tidade local menor de Queima-

delos, a dous quilómetros do
centro urbano de Mondariz.

Trátase dunha proba por equi-
pos de entre 2 e 6 persoas que
ten un custo de inscrición de 5
€/persoa. O prazo de inscrición
estará aberto até o 8 de setembro,
ás 14:00 horas, aínda que podería
pecharse antes en función da
demanda. Para máis información
sobre esta actividade, hai que
contactar coa Oficina Municipal
de Información Xuvenil (OMIX)
de Mondariz a través de teléfono
(680 964 461) ou correo elec-
trónico (omix@mondariz.gal).

Aberta a inscrición para
Orienta-Tea 2021 en Mondariz

O
Concello de Mondariz,
que foi o quinto solici-
tante mellor valorado do

grupo de concellos correspon-
dente ao eixe 1, ten concedida
unha subvención de 50.000 €

Como concello da Rede Ágora,
promovida e coordinada pola De-
putación de Pontevedra a través
da súa área de Mobilidade Alter-
nativa e Espazos Públicos Urbanos,
o Concello de Mondariz vén de
recibir unha subvención de 50.000
€ para a redacción dun proxecto
de mobilidade amable e recupe-
ración de espazos públicos no
seu centro urbano.

Ágora é unha rede de acción
institucional a prol de considerar
e valorizar o espazo público como
un dereito fundamental da cida-
danía. No seu decálogo de prin-
cipios considera que o espazo

público é un dereito e que as
persoas son aa prioridade; ade-
mais, apoia a mobilidade inclusiva,
a autonomía infantil, as mobili-
dades alternativas, os espazos
seguros, o hábitat saudable, os
espazos amables e de calidade, a
actividade económica de proxi-
midade, e a mobilidade susten-
table. O Concello de Mondariz foi
un dos primeiros concellos da
provincia que se adheriu a esta
iniciativa da Deputación de Pon-
tevedra a finais de 2020. Desde
entón, os seus representantes pú-
blicos teñen participado asidua-
mente nos seminarios de forma-
ción da Faculdade Ágora.

"O proxecto de mobilidade ur-
bana e recuperación do espazo
público aínda está por definir,
pero afectará ao núcleo urbano
de Mondariz e seguramente previrá

actuacións graduais. A fase de
redacción do proxecto é a primeira
e unha das máis importantes,
polo seu carácter estratéxico",
indica o alcalde de Mondariz,
Xosé Emilio Barros.

Un dos obxectivos manifestos
da Rede Ágora é que, en xuño de
2023, os concellos participantes
(actualmente 50 dos 62 concellos
da provincia) incrementen de for-
ma substancial o espazo reservado
para as persoas, con itinerarios
peonís e ciclabeis.

"Somos conscientes de que as
actuacións sobre o espazo público
requiren de máximo consenso.
Desde o Goberno municipal fo-
mentaremos a transparencia in-
formativa e a participación veci-
ñal, como se vén facendo con
outros asuntos de interese públi-
co", afirma Barros.

Mondariz redactará un proxecto de
mobilidade urbana e recuperación de espazos

públicos cunha subvención da Rede Ágora
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A CAÑIZA

Condado/Paradanta

FUCO PRADO

A Cañiza pon en marcha a Fonte de
Chorros Transitable e luz LED

X
a están colocadas as novas
luminarias que forman
parte do proxecto de hu-

manización desta contorna reli-
xiosa que acolle unha das
advocacións marianas máis anti-
gas de Galicia na imaxe da Virxe
da Franqueira.

A obra consistiu na retirada e
sustitución das luminarias antigas
por 8 novos báculos troncocónicos
de 6 metros de altura, modelo
SAL D60, en aluminio color bronce
e sistema de luz LED cor 4000 de
35W de potencia. As novas lumi-
narias están situadas na beirarrúa
lateral da Igrexa e na baixada aos
servizos. Ademáis contan coa apro-

bación do Bispado de Tui Vigo.
Tamén se conseguiu iluminar

o propio Santuario coa colocación
de dous proxectores de luz LED
de 50W para resaltar a fachada e
o Pórtico no que se representa a
Adoración dos reis Magos. Ademáis
se instalou un proxector en cada
un dos laterais, dous máis no
campanario e outros dous ilumi-
nando a última cúpula do San-
tuario. Unha actuación que con-
tribue a resaltar un dos legados
arquitectónicos máis importantes
do noso patrimonio.

Por último cambiouse o ca-
bleado dende o atrio da Igrexa
hacia a baixada aos servizos, eli-

minando parte do entramado aé-
reo. Tamén se cambiou a ubicación

do cuadro de mando, retirándoo
da beirarrúa principal e empla-
zándoo nun recuncho resgardado
dunha das rúas adyacentes.

Esta obra forma parte das me-
lloras do proxecto de reforma
integral do alumeado público de
Valeixe que comezou en abril
deste 2021, cun investimento
que supera os 463.000,00€, fi-

nanciada entre o IDAE (instituto
de Diversificación do Aforro Ener-
xético) do Goberno de España e
o Plan Concellos da Deputación
de Pontevedra 2020 e que per-
mitiu sustituir o 100% do alu-
meado público antiguo e defi-
ciente da parroquia de Valeixe
por unha moderna instalación
eléctrica.

A contorna do Santuario da Franqueira
estrea alumeado público

O
Delegado do Goberno
en Galicia, José Miño-
nes, explicou que a re-

novación do firme da travesía da
Cañiza estará rematada en se-
tembro. O Ministerio de Trans-
portes, Mobilidade e Axenda

Urbana actuou no túnel da auto-
vía A-52 tras o incendio, cun in-
vestimento de 2,4 millóns de
euros, momento no que o tráfico
na estrada nacional 120 viuse
moi intensificado. Por iso agora
renova dende principios de

agosto preto de vinte quilóme-
tros. Esta actuación ten un orza-
mento de 890.000 euros. 

Apoio do Goberno de España
Á Caniza

O Concello destaca o apoio re-
cibido do Goberno de España, a
través de importantes investimen-
tos. O Ministerio para a Transición
Ecolóxica concedeu máis de 2 mi-
llóns de euros ao Concello para
facer máis eficiente o alumeado,
a extensión da banda ancha, do
Ministerio de Asuntos Económicos,
beneficiará este ano A Cañiza e a
través de Solo Empresarial do At-
lántico (SEA – SEPES), o Goberno
estuda potenciar o polígono in-
dustrial do Concello.

O Delegado do Goberno supervisou na
Cañiza a actuación na estrada N-120

O
Concello da Cañiza,
aproveitando a ola de
calor que asolou a lo-

calidade durante a semana do
11 de agosto, activou a fonte
de chorros transitable do parque
“Heriberto Fuertes”, paralizada
dende o comezo da Pandemia
provocada pola COVID-19 e a
declaración do Estado de
Alarma.

A nova fonte conta con 16
chorros verticais, regulables en
altura por bombas e con variador
de velocidade incorporado e foco
LED con cambio de cores RGB
durante a noite.

Cun orzamento de 48.000€,
contou cunha subvención de
33.600€.do 70%, da Xunta de
Galicia, aportando o Concello
14.400,00€.

As obras consistiron na de-

molición do chan de caucho do
parque que estaba fortemente
deteriorado e na retirada dos ele-
mentos de xogo, xa que na parcela
limítrofe se estaba construindo
un novo parque de esparcemento
e lecer. Aproveitouse a existencia
doutra fonte neste espazo e os
seus  sistemas de abastecemento
e desagüe para instalar a nova
fonte de chorros transitable re-
gulada. Por último se instalaron
10 bancos curvos de 1.50m de
largo e 52 cm de ancho, formando
parella a intervalos iguais.

As obras contratadas á em-
presa COVSA S.A. remataron e
foron recepcionadas en outubro
de 2019 pero o proxecto estaba
incompleto xa que non se con-
templaron varias actuacións ne-
cesarias para a posta en funcio-
namento da Fonte.
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O
concello de Arbo sumá-
base no mes de marzo o
convenio Tipo de Cola-

boración coa Vicepresidencia Pri-
meira e Consellería de
Presidencia, Xustiza e Turismo, a
Consellería de Emprego e Igual-
dade para así incrementar, con
fondos propios,  as axudas ao
sector da hostalería previstas no
Plan de Rescate.

No municipio, foron 21 os ne-
gocios hostaleiros que demandaron
estes apoios e que xa cobraron
as axudas. O concello aportou
21.000 euros á iniciativa.

A colaboración entre a Xunta
de Galicia e o Concello de Arbo,

supuxo que a Xunta era a encar-
gada da tramitación e resolución
das solicitudes, o que permitiu
unha maior axilización do cobro
das achegas aos hostaleiros. 

Non e a única axuda que reci-
biron os hostaleiros de Arbo du-
rante toda a pandemia. O Concello
repartiu manteis individuais de
promoción entre os locais, xel
hidroalcólico e desinfectante, re-
alizou unha campaña exhaustiva
de promoción deste sector, é se-
guindo a liña co resto das em-
presas de Arbo, concursos para
dar a coñecer a hostalaría e ade-
gas, con premios onde o custo
foi asumido con fondos municipais.  

Axudas aos hostaleiros de Arbo 

O
Alcalde de Arbo, Horacio
Gil, anunciou que Arbo
contará cunha pista de

skate que se construirá na Area
Recreativa Bouza de Miguel. 

Para a financiación da pista
de Skate o concello asinou un
convenio de colaboración coa
Secretaria Xeral para o Deporte
onde este ente da Xunta de Ga-
licia se compromete a aportar
24.000,00 € sendo o importe
restante 5.949,92€, asumido con
fondos propios do Concello de
Arbo . 

O Alcalde destaca que “no
Concello somos conscientes de
que, entre as actividades depor-
tivas que a poboación xuvenil
do municipio está a demandar,
atópase a práctica de deportes
urbanos, en especial do Skate.
Detectada esta necesidade, e ca-

recendo actualmente Arbo de
instalacións específicas para a
súa práctica, desde o Concello
imos proceder, nos próximos días,
a licitar o proxecto para a cons-
trución dunha pista de Skate,
que este goberno levaba no seu
programa electoral”.

Para  a súa localización, o
Equipo de Goberno do Concello
escolleu un espazo existente den-
tro da denominada Area Recrea-
tiva – Parque Forestal Bouza de
Miguel, no que xa se instalou un
tobogán xigante, unha tirolina,
un parque biosaludable, asador...
e onde se pretende seguir insta-
lando outros equipos de lecer. 

O Concello de Arbo, tamén
contou coa colaboración da Xunta
de Montes de Santa María de
Arbo, que cedeu os terreos para
colocar a Pista de Skate.

Arbo segue dotando ao Parque
Bouza de Miguel de máis

equipamento de lecer

C
entos de veciños das
Neves, representantes
das comunidades de

montes de Santiago de Ribar-
teme, Rubiós, Taboexa, San Xosé
de Ribarteme e San Pedro de Ba-
talláns e o Goberno local ao
completo, achegáronse ata o mi-
radoiro de San Nomedio para
amosar o rexeitamento ao pro-
xecto do parque eólico que,
baixo o nome de 'Coto de Lobos',
pretende instalarse neste en-
clave único da vila.

O segundo tenente de alcalde
e concelleiro de Medio Ambiente,
Óscar González, comentou que os
promotores do mesmo xa pediron
á Xunta a declaración de impacto
ambiental e que o Concello das
Neves, logo de reunirse cos res-
ponsables das comunidades, pre-
sentará alegacións a este proxecto

e apoiará e promoverá cantas mo-
bilizacións sexan necesarias.

González apuntou que os sete
aeroxeradores que se pretende
instalar, terán uns fustes de 135
metros de alto e unhas aspas de
170 metros de diámetro, o que
supón unha altura, en conxunto,
"de 220 metros, cinco veces máis
que as antenas de comunicación

que hai neste lugar, que teñen
unha altura duns 40 metros".

O concelleiro  subliñou os "gra-
vísimos  prexuízos" que ocasio-
narían, "dende o punto de vista
paisaxístico e medio ambiental,
no que atangue ás augas ou ás
escorrentías causadas polas choivas
que serán completamente distintas
ás de agora".

Centos de persoas soben ata o miradoiro
de San Nomedio, nas Neves, para rexeitar

a construción dun parque eólico

G
razas a un acordo co
Concello, dende o pa-
sado día 8 de agosto, os

integrantes do Clube Baixo Miño
de Natación, de Tui, están ades-
trando na piscina municipal das
Neves. As nadadoras e nadadores
dispoñen da pileta unha hora
diaria, de 11:30 a 12:30 h. A pis-
cina das Neves, de dimensións
preolímpicas, é a única que
poden utilizar estes deportistas
logo de que as de Tui, Salceda,
Salvaterra e Mondariz permane-
zan pechadas este verán.

Así mesmo, o Concello
das Neves extremou as me-
didas para o uso das piscinas
municipais. En primeiro lu-
gar, so se permite o acceso
con reserva previa, que pode
facerse entrando en reser-
vapiscinas.asneves.gal; o
aforo do espazo das piscinas
está limitado ao 50% -cun máximo
100 persoas: 75 na piscina grande
e 25 na piscina pequena-; os
vestiarios permanecen pechados
e é obrigatorio o uso de máscara
no recinto.

As instalacións estarán abertas
durante todo o verán, coa previ-
sión de pechar, se o tempo o
permite, o 12 de setembro. O
horario de apertura é de 15:00 a
21:00 h.

O Clube Natación Baixo Miño adestra na
piscina preolímpica das Neves

O
goberno de Arbo conti-
nua optimizando a rede
municipal de estradas,

mellorando así, a seguridade vial,
tanto para vehículos como para
peóns. Para conseguir este obxec-
tivo está reparando as estradas e
pistas asfaltadas, ampliando os
viais e mellorando os trazados. 

Nestes momentos estase a ac-
tuar no ensanche e mellora do
acceso dun camiño municipal,
no lugar de Pazos, na parroquia
de Barcela. 

O camiño é de titularidade
municipal, e atópase pavimentado
con aglomerado, pero é tan es-
treito, que só pode circular un

coche, e con certas dificultades.
Para a mellora do tramo, vaise
executar un ensanche integral
da plataforma da zona de actua-
ción, conseguindo un ancho libre
de 4 m. Para a renovación do
alumeado público, vanse colocar
dous postes de formigón con lu-
minarias. 

Ensanche do camiño de Pazos - Barcela
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Foro A PENEIRA do Alto Minho

V
ão decorrer a 26 de setembro, mais
umas eleições autárquicas em Por-
tugal, onde serão escolhidos aque-

les que irão gerir o concelho a que se
candidatam, por um período de quatro
anos. Os candidatos a concorrer terão o
apoio de vários partidos, entre eles, Par-
tido Social Democrata (PSD), Partido So-
cialista (PS), Coligação Democrática
Unitária (CDU), Centro Democrático Social
- Partido Popular (CDS-PP), Bloco de Es-
querda (BE), “CHEGA”, “Iniciativa Liberal”
e “Nós Cidadãos”, aos quais se juntam mo-
vimentos independentes.    

No decorrer destes quatro anos, e prin-
cipalmente nestes últimos dois anos, pouco
foi visto, tendo a COVID-19 sido a principal
justificação de feitos não realizados ou
não concluídos, prometidos em anteriores
mandatos. Mas terá sido esta a verdadeira
razão??? Onde estão as diferenças?!?!?
Teremos mais do mesmo?!? 

No que concerne a emprego, problema
transversal a toda a sociedade, e os apoios
a jovens que realmente querem fixar-se
no distrito de Viana do Castelo, temos
visto a aparecerem algumas notícias nos
últimos dias, altura pré-eleitoral, com nú-
meros pouco credíveis, e que por vezes
nos chamam a atenção e apenas isso,
pois na prática não se sente qualquer de-
senvolvimento sustentável dos concelhos,
pretendido para dar estabilidade à popu-
lação ou a uma grande parte desta.

Foi no comércio, cultura e lazer, devido
à COVID-19, que a economia sentiu um
maior impacto negativamente. Cafés, pe-
quenos supermercados, lojas de vestuário,
empresas ligadas a festividades, que até
ver não viram grandes apoios… muitas
delas a terem que terminar ou mudar a
atividade comercial… para poderem dar
outro rumo à vida de cada um.  Será que
veremos algum tipo de apoios após elei-
ções?!?!?... ou teremos que esperar pelas
legislativas e novas promessas???

A COVID-19 parece estar a ser controlada
e a população começa a ver uma luz ao
fundo do túnel. Novas promessas aparecem
e a apresentação de projetos que estão
constantemente a ser divulgados aparecem
como isso… projetos, mas que não passam
do papel. Concursos públicos que nada
trazem de transparente e de novo… Pessoas
que não entram para os quadros, quer no
público quer no privado,  que renovam
contratos e que após o terceiro contrato,
não entram no quadro e estão no desem-
prego por dias… e se tiverem sorte, o an-
terior patrão oferece-lhes novamente mais
um contrato por três vezes consecuti-
vas… quando estes são necessários e de-
veriam entrar para o quadro. Obras de va-
lores astronómicos que após a sua conclu-

são, nada são justificáveis quando olhámos
para o placar onde está orçamentado o
valor… São estas as políticas constante-
mente praticadas pelos políticos e dos
quais não nos revemos quando confrontadas
com elas, que queremos nos ver livres,
com novas ideias.

Bem, a verdade é que os tempos são de
mudança, quando muito, se não for de
pessoas, pelos menos de atitudes… mel-
hores dias virão… todos esperamos isso.

A todos os candidatos, desejo e espero,
eleições onde transmitam as suas ideias
dentro da maior cordialidade e onde de
forma simples e direta, esclareçam a po-
pulação pela qual serão eleitos, promovendo
novas ideias dentro da maior transparência,
para um desenvolvimento sustentável de
um concelho, e claro a um distrito com
fortes potencialidades naturais, turísticas,
culturais, e que a nível empresarial, tem
ainda muito para promover e instalar, com
fortes potencialidades promovidas pela sua
localização geográfica, mais a norte de
Portugal, onde o mar cruza com a montanha,
e quando olhamos mais para “riba”, espe-
ramos continuar a manter as ótimas ligações
com “Nuestros Hermanos” Galegos.

Falemos então das autárquicas no distrito
de Viana do Castelo, onde em três dos dez
concelhos do distrito, Valença, Ponte de
Lima e Viana do Castelo, serão onde a in-
certeza estará mais presente, pois o atual
candidato, não concorreu às anteriores
eleições. Analisemos então os concelhos
do Alto-Minho.

Em Melgaço, o candidato do PS, Manoel
Batista, eleito nos últimos dois mandatos,
concorre pela terceira vez e poderá ser
eleito pela última vez nesta sequência de
mandatos, devido às limitações de mandatos
ser na atualidade de três. Ainda a concorrer
pela autarquia, o candidato pelo PSD,
José Passos Rodrigo, Ex-diretor da SORGAL
e atualmente analista económico-financeiro
e consultor de gestão empresarial, o can-
didato pelo CDU, Horácio Lima, reformado

da Banca.
Em Monção, o candidato do PSD, António

Barbosa, atual presidente da autarquia
eleito em 2017, concorre mais uma vez à
autarquia. Terá como opositores o candidato
do PS, Filipe Quintas, Bancário e empresário
e que foi presidente da junta de Sá, em
Monção, a candidata pela CDU, Amélia
Barbeitos, Engenheira de Design de Produto,
o candidato do “Chega”, Artur Trindade,
técnico de eletrónica.

Em Valença, onde o atual presidente de
Câmara, Manuel Lopes, deu continuidade,
ao presidente eleito em 2017, Jorge
Mendes, após em 2019, este ter sido eleito
como deputado à Assembleia da República
Portuguesa pelo PSD, no distrito de Viana
do Castelo.  Assim concorre pelo PSD pela
primeira vez à autarquia apesar de dirigir
a mesma desde 2019. Terá como opositores
o candidato do PS, José Manuel Carpinteira,
atualmente deputado pelo PS na Assembleia
da República Portuguesa e antigo presidente
da autarquia de Vila Nova de Cerveira de
1989 a 2013, concorre ainda o candidato
do movimento Independente “Fortalecer
Valença”, José Monte, vereador eleito pelo
PSD à Autarquia de Valença nas eleições
de 2017, e ainda o candidato do movimento
“Nos Cidadãos”, António Dias, líder da
concelhia socialista e presidente da junta
de São Pedro da Torre, tendo-se desvincu-
lado do PS para avançar com candidatura.

Em Paredes de Coura, o candidato do
PS, Vitor Paulo Pereira, atual presidente da
autarquia eleito pela segunda vez em 2017,
concorre pela terceira vez e poderá ser
eleito pela última vez nesta sequência de
mandatos, devido às limitações existentes
de mandatos. Terá como opositores o can-
didato do PSD/CDS, Venâncio Fernandes,
ex-gerente Bancário e anterior deputado
da Assembleia Municipal de Paredes de
Coura, eleito pelo PSD, entre 2005 e 2009.
Terá ainda o candidato do partido CDU,
José Manuel Alves, professor aposentado.

Em Vila Nova de Cerveira, o candidato

pela “Associação Pensar Cerveira” (PenCe),
Fernando Nogueira, candidata-se novamente.
Eleito em 2013 e 2017, concorre pela ter-
ceira vez, agora com o apoio do PSD e
poderá ser eleito pela terceira e última vez
nesta sequência de mandatos, devido às
limitações de mandatos atual. Terá como
opositores o candidato do PS, Rui Teixeira,
antigo vereador da Câmara de Caminha e
administrador hospitalar e ainda a candidata
pela CDU, Susana Corujeira.

Em Caminha, o candidato do PS, Miguel
Alves, atual presidente da autarquia eleito
pela segunda vez em 2017, concorre pela
terceira vez e poderá ser eleito pela última
vez nesta sequência de mandatos, devido
às limitações de mandatos atual. Terá como
opositores a candidata do PSD/CDS-PP, Li-
liana Silva, Ex-deputada da Assembleia da
República Portuguesa pelo PSD, o candidato
do BE, Luís Braga, que foi chefe de gabinete
do antigo governador Civil de Viana do
Castelo entre 1997 e 2002, o candidato do
partido CDU, Rui Seixo, profissional de
saúde e ainda o candidato do CHEGA,
Carlos Gomes Pinto, piloto na reforma.

Em Viana do Castelo, o atual presidente,
José Maria Costa, atingiu em 2017 o limite
de mandatos, tendo sido este, que agora
termina, o último mandato desta sequência.
Assim o candidato do PS, Luís Nobre, ve-
reador do pelouro do urbanismo, concorre
pela primeira vez à presidência da autarquia.
Terá como opositores o candidato do
PSD/CDS-PP, Eduardo Teixeira, atual de-
putado na Assembleia da República Portu-
guesa, o candidato do partido CDU, Cláudia
Marinho, o candidato do partido BE, Jorge
Teixeira, arquiteto e deputado na Assembleia
Municipal de Viana do Castelo, o candidato
do partido CHEGA, Cristina Miranda, o
candidato do partido “Iniciativa Liberal”,
Maurício Antunes da Silva, o candidato do
partido “Nós Cidadãos”, Rui Martins, antigo
Vereador pelo PSD.

Em Ponte de Lima, o atual presidente
da autarquia, Vitor Mendes, eleito pelo
CDS-PP, atingiu em 2017 o último mandato.
Assim a autarquia terá uma competição
animada pela mesma. A candidatura de
continuidade, é assegurada pelo candidato
do CDS-PP, Vasco Ferraz, Vereador na an-
terior candidatura. Terá como opositores
pelo movimento “Ponte de Lima Minha
Terra”, Abel Baptista, dissidente do CDS-
PP, antigo vice-presidente do histórico
autarca Daniel Campelo, posteriormente
deputado centrista na Assembleia da Re-
pública Portuguesa e atualmente vereador
independente na oposição. A sua candi-
datura é ainda apoiada pelo PS. Terá ainda
a oposição do candidato pelo movimento
“Viramilho”, Gaspar Martins, Ex-vice-pre-
sidente de Vitor Mendes e antigo vereador

Portugal: Eleições Autárquicas 2021…mais do mesmo ?!?!

Continúa na páxina seguinte...
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no Executivo de Daniel Campelo.
Somam-se ainda o candidato do
PSD, José Nuno Vieira de Araujo,
professor do ensino secundário,
eleito para a Assembleia Muni-
cipal de Ponte de Lima durante
três mandatos, o candidato da
CDU, João Gomes, o candidato
do CHEGA, Gonçalo Abreu Lima,
empresário.

Em Arcos de Valdevez, o can-
didato do PSD, João Manuel Es-
teves, atual presidente da autar-
quia eleito pela segunda vez em
2017, concorre pela terceira vez
e poderá ser eleito pela última
vez nesta sequência de mandatos,

devido às limitações de mandatos
atual. Terá como opositores o
candidato do PS, João Simões,
presidente da concelhia do PS, o
candidato da CDU, Romão Araújo,
licenciado em direito e atualmente
deputado do partido na Assem-
bleia Municipal.

Em Ponte da Barca, o candi-
dato do PSD, Augusto Marinho,
atual presidente da autarquia
concorre pela segunda vez. Terá
como opositores o candidato do
PS, Pedro Sousa Lobo, presidente
da concelhia do PS, o candidato
da CDU, Afonso Graçoeiro, de-
senhador da construção civil.

...Ven da páxina anterior

Portugal: Eleições Autárquicas 2021…
mais do mesmo ?!?! (continuação)

N
a vila de Ponte de Lima
já são visíveis as ilumi-
nações e adornos para a

edição deste ano das tradicionais
Feiras Novas. À imagem do ano
passado, a data será assinalada,
como habitualmente no segundo
fim de semana de setembro, mas
condicionada às restrições im-

postas pela pandemia.
O programa deste ano incluirá

missa, procissão com carro de
bombeiros, homenagem ao fa-
lecido Padre Eurico, o lançamento
de um livro e uma homenagem
ao cortejo histórico, que faria
este ano 50 anos mas não se irá
realizar.

Ponte de Lima já está
iluminada para as Feiras Novas

Aberta ao público a casa do 
Castelo – Centro Interpretativo da

Paisagem Cultural de Sistelo

O
Município dos Arcos de
Valdevez e a Junta de
Freguesia de Sistelo pre-

tendem promover a divulgação
do património natural e da sua li-
gação ao rio Vez, fomentando a
educação ambiental e o desen-
volvimento sustentável do terri-
tório.

No momento de abertura deste
espaço o Presidente da Câmara
Municipal, João Manuel Esteves,
destacou o trabalho e esforços
conjuntos que este projeto impli-
cou, desde a aquisição do edifício,
a elaboração de projetos, apre-
sentação de candidaturas e reali-
zação das obras de exteriores e
interiores. Frisou ainda que “Esta
casa é um símbolo da força dos
sistelenses. Muito trabalho foi
feito para chegarmos a este Centro
Interpretativo da Paisagem Cultural
de Sistelo. Este centro valoriza os
socalcos, que são fruto do desen-
volvimento sustentável promovido
pelos homens e da natureza, e
que se tornaram Monumento Na-
cional.” Adiantou também que já
há outras candidaturas, projetos
e investimentos aprovados.

A valorização do património
aliado à modernidade e ao futuro,
foram mensagens constantes na

sua intervenção, afirmando ser es-
sencial “associarmos ao património
e à cultura, as novas tecnologias,
que nos permitem melhorar e am-
pliar a fruição deste território.”

Para o autarca “Não é só Sistelo
que beneficia deste processo...é
todo o concelho. Temos de conti-
nuar a desenvolver esta e outras
zonas do concelho, promovendo o
território e as suas potencialidades.
Desta forma, estamos a contribuir
para a criação de postos de tra-
balho, rendimento, fixação e atra-
ção de pessoas e investimento”.

A recuperação da casa do Cas-
telo foi feita com recursos a can-
didaturas a fundos comunitários.
“Investimento público acima de

meio milhão de euros. É um pro-
jeto que mostra bem para que é
que o investimento pode contri-
buir, nomeadamente para o de-
senvolvimento do território e o
combate à desertificação.”

Em termo de investimento pri-
vado, nos últimos 4 anos, foi re-
alizado investimento acima de 1
milhão de euros, nomeadamente
foram adquiridas 12 casas para
recuperação de património e exis-
tem neste momento cerca de 18
casas para turismo rural, em pro-
jeto e em construção. De referir
que foram criados de 10 postos
de trabalho e foi criada uma di-
nâmica económica na freguesia e
no concelho com este projeto.

Zezé Fernandes celebrou 
30 anos de carreira com concerto

em Ponte da Barca

O
músico minhoto Zezé
Fernandes assinalou
esta sexta-feira os 30

anos de carreira com um con-
certo inserido nas festividades
da Romaria de São Bartolomeu,
em Ponte da Barca.

Com o nome de José Luis da

Silva Fernandes, nascido e residente
em Ponte da Barca, Zezé Fernandes
estudou no Conservatório de Música
de Viana do Castelo, nas vertentes
de guitarra clássica e formação
musical, e frequentou o Curso de
Operador de Som e Sonoplastia
da rádio TSF.

F
oi resgatado da água na
manhã do passado dia 26
de agosto, em Vila Praia de

Âncora, no concelho de Caminha,
depois de ter perdido os sentidos
e ficado em risco de afogamento,
segundo foi comunicado pela Au-
toridade Marítima Nacional Por-
tuguesa.

Segundo comunicado por fonte
envolvida no socorro, quando os
nadadores chegaram o banhista
já estava em terra, depois de ter
sido resgatado por um surfista
em treinos com ajuda de popula-
res.

Os nadadores-salvadores, já em
terra, estabilizaram o jovem e

alertaram os elementos do Projeto
“SeaWatch”, que se deslocaram
de imediato para o local.

A autoridade refere que na
praia, constatou-se que a vítima
estava consciente, mas com sinais
de hipotermia, tendo os elementos
do Projeto “SeaWatch” colocado
uma manta térmica, administrado
oxigénio e monitorizado os sinais

vitais da vítima até à chegada
dos bombeiros.

A vítima foi depois retirada da
praia pelos elementos do Projeto
“SeaWatch” e pelos nadadores-
salvadores, tendo sido transpor-
tada pela ambulância dos Bom-
beiros de Vila Praia de Âncora
para o Hospital de Santa Luzia,
em Viana do Castelo.

Jovem de 15 anos resgatado do mar depois
de perder os sentidos
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C
omparativamente com o
mês anterior, o distrito
de Viana tem mais uma

vítima mortal, que ocorreu no
concelho de Viana do Castelo.  O
distrito tem atualmente 407
casos de covid-19 ativos, mais
135 casos no último mês, se-
gundo o mais recente boletim da
Unidade de Saúde Local do Alto
Minho (ULSAM), atualizado às
16:30 de 27 de agosto de 2021

O distrito soma, desde o início
da pandemia, 20.720 casos. Mas,
por outro lado, contam-se 19.884
recuperados.

Há 429 óbitos a lamentar, nú-
mero que se mantém desde o dia

25 de agosto.
Os óbitos registados por con-

celhos são os seguintes: Viana
do Castelo 117, Ponte de Lima
71, Monção 44, Arcos de Valdevez
38, Caminha 39, Melgaço 35,
Ponte da Barca 26, Cerveira 20,
Valença 22 e Paredes de Coura
17.

Os concelhos têm os seguintes
casos ativos: Viana do Castelo
135 (+ 5), Ponte de Lima 91 (+
19), Arcos de Valdevez 34 (+ 9),
Caminha 22 (igual), Paredes de
Coura 7 (- 3), Valença 27 (+ 2),
Monção 44 (- 11), Cerveira 13 (-
8), Ponte da Barca 18 (+ 3) e
Melgaço 16 (+ 3).

COVID-19: Casos ativos mantêm
tendência de subida em Ponte de

Lima e Arcos de Valdevez

Monção e Melgaço Granfondo by Trek
2021, o ano da consagração

D
epois da ótima sur-
presa que constituiu a
edição de estreia e da

confirmação, em 2019, de que
tinha vindo para ficar, em 2021
o Monção e Melgaço Granfondo
by Trek viverá o ano da consa-
gração. 

A consagração como um dos
mais emblemáticos, bonitos e
acolhedores Granfondos e en-
quanto um dos eventos despor-
tivos mais marcantes da região
que é a origem do Alvarinho, irá
decorrer a 19 de setembro do
corrente ano.

Assim, e para manter os ele-
vados padrões de exigência que
coloca a si mesma e os níveis
de satisfação dos participantes,
a Bikeservice voltou a inovar,
renovando os percursos do Gran-

fondo e do Mediofondo. 
Com partida e chegada em

Melgaço e passagem por Monção,
a distância mais longa terá 117
quilómetros, a intermédia 94 e a
mais acessível, o Minifondo, 70.

Sem querer estragar o prazer
da descoberta das novidades,
levantamos a ponta do véu para

revelar que a ascensão ao Alto
de Alcobaça será a subida-rainha
de um percurso que as paisagens
do vale do Rio Minho e montes
circundantes obrigam a que seja
um festim para os sentidos.

O Monção e Melgaço Granfondo
by Trek 2021 leva-te à descoberta
da origem do Alvarinho. 

A
Infraestruturas de Portu-
gal (IP) informou que foi
consignada a 25 de

Agosto a empreitada de reabili-
tação estrutural dos pilares e
travessas da Ponte Internacional
que liga Monção a Salvaterra do
Miño.

A assinatura do auto de con-
signação, marca o início da obra
de beneficiação, que envolve um
investimento de cerca de 370
mil euros e tem como objetivo a
reparação localizada nas travessas
e pilares da ponte, reforçando
dos níveis de desempenho da
infraestrutura.

O Projeto de execução desta
intervenção foi elaborado pela
firma Projetista Armando Rito,
Engenharia. S.A., tendo sido
aprovado pela Xunta de Galícia
e a IP em 30 de outubro de
2020.

Com um prazo de execução
de 180 dias, será desenvolvida:
a limpeza com jatos de água a
alta pressão de todas as superfí-
cies expostas dos pilares e tra-
vessas; reparação localizada das
zonas que apresentam sinais co-
rrosão das armaduras; selagem e
injeção de fissuras; revestimento
das superfícies expostas com um

inibidor de corrosão; confina-
mento de todo o comprimento
do fuste dos pilares e travessas
dos pilares, com um sistema de
tecidos armados com fibras de
carbono e impregnação com uma
resina epóxida modificada e pin-
tura de todas as superfícies. Será
também instalado um sistema
de monitorização da durabilidade
estrutural da Ponte.

A Ponte Internacional de Mon-
ção sobre o rio Minho, localizada
na EN101, foi construída entre
1992 e 1994 e está localizada
na linha fronteiriça entre Portugal
e Espanha, sendo uma ponte de
interesse comum para serviço
rodoviário e pedonal, pelo que

as decisões relativas à sua gestão
e manutenção são objeto de dis-
cussão e decisão no seio de uma
Comissão Técnica Mista criada
para o efeito, composta por ele-
mentos de ambos os países, no
caso concreto por elementos da
IP, S.A e por elementos da Xunta
de Galícia – Axenxia Galega de
Infraestruturas.

Foi no âmbito das competên-
cias da Comissão Técnica Mista
Luso-Espanhola de Pontes que a
27 de outubro de 2010, em Lis-
boa, que se decidiu a atribuição
da conservação da Ponte Inter-
nacional sobre o rio Minho entre
Monção (EN101) e Salvaterra do
Minho (PO-510) a Portugal.

Ponte Internacional será reabilitada

Dez quintas de vinho verde estarão
de portas abertas a 4 de setembro

D
ez quintas par-
ticipam no Dia
de Portas Aber-

tas da Rota dos Vinhos
Verdes marcado para 04
de setembro e que visa
desafiar o público a
“descobrir mais sobre
os produtores da re-
gião” e a oferta enoturística.

“É uma iniciativa fantástica
porque permite trazer consumi-
dores tanto ao território como
mãos produtores”, destacou o
presidente da Adega Cooperativa
de Monção, Armando Fontainhas.
O responsável referiu ainda que é
difícil “fazer as pessoas desloca-
rem-se a territórios de baixa den-
sidade” e distantes dos grandes
centros urbanos, pelo que esta
iniciativa, para a Adega de Mon-
ção, é bem-vinda para atrair po-
tenciais consumidores de vinho
verde.

O Dia de Portas Abertas é uma
iniciativa da Comissão de Viti-
cultura da Região dos Vinhos Ver-
des (CVRVV) com “diferentes pro-
gramas destinados aos consumi-

dores de vinho verde” para dar a
conhecer os vários perfis de vinhos
da Região.

A CVRVV assinala também que
esses programas promovem “o
contacto direto com os produtores
e o território” e informa haver
cinco itinerários com passagem
por diferentes produtores, com
partida de Braga e do Porto em
autocarro, mediante inscrição no
seu “site”.

Casa da Tojeira, Quinta de Soal-
heiro, Quinta de Lourosa, Quinta
de Tamariz, Quinta de Santa Cris-
tina, Quinta da Lixa/Monverde,
Estação Vitivinícola Amândio Gal-
hano, Adega de Monção, Casa de
Cello e PROVAM são os destinos
disponíveis para visitas e provas
no Dia de Portas Abertas.
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D
ezoito bandas portugue-
sas e galegas e numero-
sos agentes culturais

marcam encontro no MUMI 2021
na Eurocidade de Tui-Valença, de
9 a 11 de Setembro de 2021. A
feira de Musicas do Minho terá
uma programação que combinará
encontros profissionais com ati-
vidades abertas ao público.

Da agenda do MUMI 2021, des-
taca-se a presença de Portugal
das bandas Barry White Gone
Wrong, Cassete Pirata,
Conjunto!Evite, Emmy Curl, Jorge
da Rocha, José Valente, Kaústika,

TAKATUM apresenta Ah!Ah!Ah! e
The Guit Kune Do. Da Galiza des-
taca-se a presença da Familia
Caamagno, Magín Blanco e A ban-
da das apertas, Oîma, Os d'Abaixo,
O Sonoro Maxín, Pálida, Pulpiño
Viascón, Silvia Penide e Xacobe
Martínez Antelo Quinteto.

O concerto inaugural do cer-
tame estará a cargo da Orquestra
Galego Portuguesa de Liberación
e decorrerá em Tui e o concerto
de encerramento será em Valença
com referências do jazz português
e galego.

As inscrições para os profis-

sionais do sector continuam aber-
tas no site www.mumimusicas.eu

Este evento conta com o apoio
da Eurocidade Tui Valença, da
Agadic, da Direção Regional de
Cultura do Norte, entre outras
entidades.

O MUMi é o primeiro mercado
profissional de música e cultura
organizado pelos dois territórios
ibéricos e promovido por uma as-
sociação que integra empresas,
profissionais e coletivos do sector
musical galego e português, com
o objetivo de criar uma ponte
real e estável para as músicas de

ambos os países.
A feira contará com a progra-

mação profissional que incluirá
atividades de formação (técnica,
jurídica, marketing), speedmee-
tings (encontros rápidos) entre
profissionais do sector, showcases
com a seleção de artistas e bandas

da Galiza e Portugal, e uma feira
sectorial com a presença das em-
presas das diferentes áreas do
sector.

O evento foi financiado pelo
projeto UNICIDADE, co-financiado
pelo Interreg V-A 2014-2020 Es-
panha-Portugal.

18 bandas no MUMI 
Eurocidade Tui-Valença

A
Eurocidade Cer-
veira-Tomiño está
a dinamizar o pro-

jeto ‘Rotas Minho-Rotei-
ros Miño’, um conjunto de
percursos pedestres que
têm como objetivo dar a
conhecer a riqueza paisa-
gística, patrimonial, am-
biental e natural deste
território transfronteiriço, através
de caminhadas interpretativas e
conversas. Resultado do projeto
vencedor do IV Orçamento Partici-
pativo Transfronteiriço, as ativida-
des são gratuitas, mas sujeitas a
inscrição prévia.

Submetido pelo Clube Celtas do
Minho (Vila Nova de Cerveira) e
por Carlos Xabier Oliveira Ortega
(Tomiño), esta iniciativa tem ainda
como prioridade fomentar os hábitos
de vida saudáveis de caminhar,
promover ações de sensibilização

ambiental ou patrimonial.
Devido aos condicionalismos pro-

vocados pela pandemia Covid-19,
a participação nestas rotas trans-
fronteiriças é limitada a 20 pessoas,
sendo de caráter gratuito, mas su-
jeita a inscrição prévia no website
da Eurocidade Cerveira-Tomiño
(https://eurocidadeonline.cm-vncer-
veira.pt/#/home).

Para mais informação contacte
via eletrónica através de email (ro-
teirosminho@gmail.com) ou por
telemóvel (934 440 770).

Trilhos pedestres Cerveira-Tomiño
promovem património cultural,

natural e paisagístico

Tapete de sal que homenageia as
mulheres da Ribeira de Viana do Castelo

M
ais de 50 pessoas da
Ribeira de Viana do
Castelo confeciona-

ram o único Tapete de Sal da Ro-
maria d’Agonia de 2021, numa
homenagem à mulher da ribeira,
na Alameda da Senhora d’Ago-
nia. O tapete com 100 metros
quadrados foi confecionado com
duas toneladas de sal tingido às
cores, com 40 metros de compri-
mento e 2,5 metros de largura.

Tal como em 2020, devido à
pandemia de covid-19, um dos
números emblemáticos da Ro-
maria d’Agonia, deixou de ter a
dimensão de outros anos, sendo
apenas confecionado um único
tapete de sal, em frente à Igreja

da Senhora d’Agonia.
“A pandemia impede-nos,

pelo segundo ano, de fazermos
a festa com o brilho de sempre,
mas a dedicação e orgulho do
nosso povo são únicos. Com
esta genuinidade, esforço e res-
ponsabilidade será possível re-
criar a grandeza da nossa festa,
cumprindo todas as regras sa-
nitárias em vigor”, afirmou o
presidente da Comissão de Festas
da Romaria da Senhora d’Agonia,
António Cruz.

Além de homenagear a mulher
da ribeira, o tapete vai ainda
alertar para “a importância da
reciclagem”.

“Serão reutilizados desenhos

de festas anteriores e pela pri-
meira vez reaproveitado sal apli-
cado em tapetes feitos noutros
anos, sobretudo o colorido”, es-
pecifica a comissão de festas.

A Romaria em honra de Nossa
Senhora da Agonia realiza-se,
anualmente, em Viana do Cas-
telo, desde 1772.

A edição 2021 começou na
quinta-feira e decorre até do-
mingo, com um programa que
inclui momentos apenas ‘online’
e alguns com público, nomea-
damente as eucaristias, a Festa
do Traje, os concertos e ainda o
festival de folclore, seguindo as
regras em vigor definidas pela
Direção-Geral da Saúde (DGS).

A calendarização das rotas é a seguinte: 
29 de agosto: Rota dos Fortes da Guerra de Restauração (09h30h. PT); 
4 de setembro: Rota noturna do Cervo ao Niño do Corvo (23.30h. PT); 
12 de setembro: Rota do Vale das Donas (09h00. PT); 
26 de setembro: Rota da Pedra Furada (09.30h GAL); 
10 de outubro: Rota do Alto da Pena (9h. PT); 
23 de outubro: Rota das Fontes (09.30h. GAL)




